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Summarized Sworn Detainee Statement given by Personal Representative

When asked by the Tribunal President the detainee stated he understood the process and
he did not have any questions.

When asked by the Tribunal President if he wanted to make a statement the detainee
stated his Personal Representative would give his statement for him.

The detainee traveled to Kabul to provide assistance to the Afghanis. He paid for his
owntravel. The detainee was not asked by Al-Jabri, while in Saudi Arabiato fight for al-
Qaida. The only thing discussed was going to help the Afghanis. The detainee only
knew al-Wafahelped people and he agreed to go. The detainee did not flee Kabul. The
work of loading trucks with food and supplies was very difficult. He was not physically
prepared or experienced in such work. The war was going on, so he decided to leave
with his brother, cousin and an unidentified Afghani man. He was in Kabul for 8 days.
When his group crossed into Pakistan they asked the Pakistani police for assistance in

getting to the Saudi embassy. Instead they were taken to jail and subsequently arrived in
Cuba.

Summarized Answers in Response to Questions by the Personal Representative

Q. Did you ever take part in weapons training in preparation for your work in
Afghanistan?

A. No.

Q. When you decided to leave Kabul, how long did it take you to travel from Kabul to
Khost and to the Pakistan border?

A. Five days from Kabul to Khost where | stayed for 13 days. From Khost to Pakistan
was eight days.

Q. Didyou deviate from the direct route from Kabul to Khost.

A. No.

Q. Did you and the 2 witnesses you are going to call for this hearing always travel
together?

A. Yes
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Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members

Q. Whatisal-Wafa?

A. Anorganization that helps people.
Q. Isit aSaudi based organization?
A. | don't know.

Q. Where did you travel from, before you got to Kabul? Where did you Start your
travel?

A. InSaudi Arabia

Q. Wheein Saudi Arabia?

A. | left from the Jeddah airport.

Q. From Jeddah arport you went to Kabul ?

A. From Jeddah to Syria, Syriato Iran.

Q. Didyou work with d-Wafa representatives in Afghanisan?

A. | didn't work with them, | observed them.

Q. But yet you went to Afghanistan to help d-Wafa who is a humanitarian organization?
The detainee asked to spesk with his Persona Representative and the Tribuna recessed.
The Persond Representative made the following statement on behdf of the detainee:
The detainee was confused as to why you kept asking questions about d-Wafa He sad
he never officaly worked for d-Weafa He went to Afghanistan to help, with no plansto
associae with any organization, it just so hgppened d-Weafawas there.

Q. Do you understand you do not have to answer questionsif you do not wish to?

A. Yes

ISNH#273
Pege 2
UNCLASSIFIED Q



UNCLASSIFIED / FOUO

Q. Do you know what d-Qaidais?

A. A terrorist organization.

Q. Have you ever worked with d-Qaida or been afiliated with d-Qaida?

A. No.

Q. Do you know whom the Tdiban is?

A. The government in Afghanistan.

Q. Have you ever worked with the Taliban or any affiliated organization of the Tdiban?
A. No.

Q. When you were in Saudi Arabiadid you work with Al-Jabori Wad?

A. No.

Q. Wereyou recruited by them to go to Afghanigan?

A. | spoke with them and was told about the opportunity to help in Afghanistan.
Q. How long were you in Afghanisan?

A. About one and a half months.

The detainee stated he did not wish to answer any more questions.

Q. Do you have any other evidence you wish to present to this Tribund?

A. No.

Q. Persond Representative do you have any other evidence or does the detainee have
any previoudy gpproved witnesses to present to the Tribund?

A. The detainee has 2 witnesses.

The detainee stated he only wanted one witness, his cousin, AL BADDAH, Abdul Aziz
Abdul Rahman Aldul Aziz, 1SN 264. The detainee also asked if he could question the
witness.

The witness was sworn.
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Summarized Answers by the Witness in Response to Questions by the Detainee

Q. Doyou know if I was an enemy combatant or a member of al-Qaida?

A. | know you are not al-Qaida or an enemy combatant. | was with you in Afghanistan.
| was with you from the time we left Saudi Arabia until we were captured in Pakistan.

Q. Dol haveany relation to the Taliban?
A. No.
Q. Was | ever working for al-Wafa or was | just staying with them?

A. Youwere not working for a-Wafa. The purpose for going to Afghanistan was for
humanitarian assistance, not to work for any organization.

Q. Was| recruited in Saudi Arabia by Jabri Wael?
A. No, you left Saudi Arabia on your own free will.

Summarized Answers by the Witness in Response to Questions bv the Personal
Representative

Q. Areyou aware if the detainee ever took weapons training in preparation for his work
in Afghanistan?

A. No, he was a student.

Summarized Answers by the Witness in Response to Questions by the Tribunal
Members

Q. Do you speak English?

A. A littlebit.

When you and your cousin left Jeddah, why did you go to Syria?
That's where the plane stops.

Did either you or the detainee serve in the Saudi military?

> o » O

No.
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Q. Did ether you or the detainee have any weapons training?
A. No.

Q. Were you with the detainee the entire time from the time you left Saudi Arabiato the
time you were arrested?

A. Yes

Q. What did you and the detainee do when you got to Kabul?
A. We digtributed money to people who needed it.

Q. How long were you in Kabul ?

A, 8days.

Q. How were you and the detainee captured?

A. We surrendered to the Pakistani authorities.

Q. Why?

A. Wewanted to return to our country.

Q. You traveled to Khost a one point?

A. Yes

Q. How long did it take you to get from Kabul to Khost?
A. 7or 8days.

Q. How long did you gay in Khogt?

A. 13days.

Q. Where did you go dfter that?

A. To Jddabad.

Q. How long did it take you to get there?

A. 7days.
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Q. Who was with you when you were arrested?

A. Me, the detainee (inaudible and inaudible€), 4 people

Q. When you were m Afghanistan, you were there to dl stia™e money to the people who
needed it?

A. Yes.

Q. Did you digtribute food aswell?

The detainee made the following statement;

All the money | had was my own The witness had the money to be distributed.

The questioning was complete and the witness was removed from the Tribunal room.
Q. Do you have any omer evidence to present to this Tribunal?

A No.

Q. Personal Representative do you have any other evidence to present to this Tribunal ?

A. No.

AUTHENTICATION

1 certify the material contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Tribuna President
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Summarized Unsworn Detainee Statement

Tribunal President asks the Detainee if he would like to present any information or make
a statement to the Tribunal.

Detainee: For what reason?

Tribunal President: Would like to answer or respond to the allegations on the
Unclassified Summary?

Detainee: Yes.

The Tribunal President asks the Detainee if he would like to do this under oath. The
Detainee states it is not necessary to take the oath because he has always told the truth
and will continue to tell the truth. The Detainee states that lying is not acceptable asa
Muslim. The Tribunal President asks for the assistance of the Personal Representative
by reading each allegation and the Detainee can respond to each allegation.

3.al. The Detaineetraveled to Afghanistan via Pakistan to receive training at a
Uighur training camp in Tora Bora.

Detainee: What isthe reason you can cal me a Uighur fighter?
Tribunal President: Are you saying you're a Uighur fighter or not?
Detainee: Why are you calling me a Uighur fighter?

Tribunal President: Are you a Uighur fighter or not a Uighur fighter?
Detainee: | am not aUighur fighter. Y ou did not answer my question.

Tribunal President: lam asking you the questions. We need you to respond to our
questions first.

Detainee: | ask you a question. If you answer the question, | will answer another
guestion.

Tribunal President: Answer our questions first and then we will go on.

Detainee: | wantto talk about the subject. They accuse me ofbeing aUighur fighter, is
there any evidence to prove the allegation?

Tribunal President: The process that we are going through right now is that we read a
statement to you and you respond to it. If you don't want to participate in this process,
then we can stop the Tribunal right now.
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Detainee: The process does not have to be stopped. | just want it explained to me why |
am being accused of being a Uighur fighter. If you explain that to me, it will be enough.

The Personal Representative advises the Detainee thai as discussed, the statement "The
Detainee is a Uighur fighter" is the accusation and the statements following support it.
The Personal Representative asks the Detainee if he wants to discuss point number one.

Detainee: Correct. | went to Afghanistan thru Pakistan because there is not a direct
border crossing to Afghanistan. The area al around Jalalabad is called ToraBora, but the
place | stayed along the mountainside in avillage is called something different. Itisthe
place Muslims call ToraBora

Tribunal President: Did you receive any training at a Uighur training camp?
Detainee: That will be answered in accusation number three.

Tribunal President: Can you just answer my question? Did you receive training at a
Uighur training camp?

Detainee: No.

3.a.2. TheDetainee arrived at the Uighur Tora Bora training camp on 17 June
2001.

Detainee: That's correct. The name Tora Borais used inthe accusation, but it is not
correct.

3.a3. The Detaineereceived training on the AK-47 while at the Uighur Tora Bora
training camp.

Detainee; Correct | was there. | don't know if it was the AK-47. It was an old rifle,
and | trained for a couple of days. | went to the camp to train because the Chinese
government was torturing my country, my people, and they could not do anything. | was
trying to protect my country, my country's independence and my freedom. From
international law, training is not illega in order to protect your freedom and
independence. | did it for my country.

3.a4. TheDetainee was at the Uighur Tora Bora training camp when it was
bombed by US/Coalition forcesin October.

Detainee: Correct. | went there before the things happened inthe U.S. One night while
we were sleeping, bombing started. There was fire everywhere. We started to escape.
Should we have stayed and been killed by the bombs? We stayed there since before 9/11,
and then they came and bombed us. We did not have any problems with the U.S.
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Economically, socialy, culturaly, they are not are enemy. We have nothing against the
u.s.

3.a.5. The Detaineeevaded in the Tora Bora mountains for two and half months
before being captured by Pakistani Security Forces alongwith a group of other
Uighur fighters and Arabs.

Detainee: Correct.
The Tribunal President asks the Detainee if there is anything else he would like to add.

Detainee: | would like to add something about the accusation number five. After the
bombings, we ran to the mountainside and stayed for two or three months. We ran out of
food, so we had to go somewhere. If we go to Jalalabad, they will kill us. We didn't
know the roads to go anywhere else or to Pakistan. We had to stay there. Where else can
we go if we don't know the roads? We didn't have anything against the U.S. or coalition.
If the bombing stopped within a couple of months, then we can go back to our old place.
We didn't have any more food. Then we saw four or five people walking around, and
then we asked them where they were going because we didn't know the roads. We said
we would like to go to Pakistan. Those people said to follow us. The people I€eft, we
discussed it then we followed them. We walked for two or three days until we reached a
tribe. It was an Arab tribe and we stayed there for aday. Thenthey moved us after a
day. They told us that they were going to split the group and take us to a safe placein the
mountains. They took us to a police compound. We stayed for 15 days and then they
turned us into the U.S. Inreference to number five, the Pakistani Security force did not
catch us, we went to them.

Tribunal President asks if there is anything else he would like to say.

Detainee: | would like to say something about number one. | went to Pakistan for more
education and language so | could try to help my country and people. Because of my
poor education, and my teacher wasn't a Uighur, | could not understand very well. |
heard there was a place in Afghanistan where people trained, so | went there to for

training to help my country. | went to Afghanistan legally. | did not sneak across the
border.

Tribunal President asks if there is anything else he would like to say.
Detainee: No comment for number two.

The Personal Representative asks the Detainee what he did when he learned the
Americans were bombing them.

Detainee: | went far away from where | was staying.
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The Personal Representative states that in response to number one, the Detainee says he
did not receive any training, and then in response to number three, the Detainee states he
learned to use the Kalashnikov for a couple of days.

Detainee: Yes, | didsay | did not receive training at the camp, and in number three | said
| learned how to use the rifle for two or three days; this is not training.

The Personal Representative says he has a final point thai needs clarification. How long
was the Detainee in Pakistan before he decided to turn himself over to the Pakistani
security forces?

Detainee: After | fled from the mountains and went to Pakistan, at that time | went to the
Pakistani forces. | reached the tribe and didn't know if they were part of Pakistan or
Afghanistan. Then they put usinto atruck and took us to another compound. Police
were al over the place. Thenthey took us to another compound, and after 15 days, they
turned us over to U.S. forces.

Questions by Tribunal Members

Q:

A:

How did you know the U.S. was doing the bombing?

After the bombing, | found out. We found out after the bombing that it was the U.S.,,
then we thought that we don't have anything against the U.S. government. Thereisa
distance of 10,000-15,000 kilometers between our country and America. We have
nothing against the U.S. economically, religiously, culturally. We thought they
would bomb for a couple of days, then go back.

Did you have your passport when you turned yourself in?

| didn't turn in myself. | wasjust trying to find aplace. All the documents were left
in the camp when the bombing started.

Q: Including the passport?

=

Q

>

Yes.
What other activities were going on at the camp?

Therewas no typical training, whoever volunteered, once in awhile people would run
or exercise. | would carry wood, water came from far away, bring stone to build
houses.

You said in number two that you arrived at the camp on June 17" 2001. | want to
make sure that | understand, you only trained on the rifle for two or three days
between the time you arrived and the time you left the camp?
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A: | don't remember the exact date, maybe June 10" or the end of June. One day they

showed us an old rusty rifle for about a half hour. Then the second day we shot three
tofivebullets.

Q: Who was providing the training?

A: There was not a provider for dl of the training. There was one person doing some
training.

Q

: Who was in charge of the camp?

>

. | told the interrogators this many times. Y ou might have seenthisin my file.
Q: We have not seen thefile.

A: | have been here about three years, so my head is not clear about that now.
Q: Was he an Arab?
A

. There were only Uighursin the camp, no Arabs or Afghanis. Only Uighursinthe
camp.

When you were captured, did you have any wegpons on you?
No,

. Did you ever carry weapons in Afghanistan or on your way to Pakistan?

> O >» QO

: No. | only had two days training and there were not enough wegpons a the camp.
All | did wastry to collect Sones to build ahouse, toilet. | did not carry any
Wegpons.

- What about the people you were with? Did they carry any wegpons?

: Are you asking about the Uighur people?

Whoever you were traveling with. If they were Uighur or anyone?

. | did not see Arabs during that time, but the Uighurs did not carry any weapons.

What about the guys that you followed into Pakistan? Were they armed?

> QO » QO 2 O

: | did not see them carrying riflesin their hands, but they had some kind of back pack,
luggage. It was like dl their clothing rolled into piece of fabric and carried.

ISN# 278
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Q:

A:

UNCLASSFED//FOUO

When you were hiding out to stay away from the bombing, were you with only
Uighur people or with Afghans or Arabs?

There were only Uighur people. No Arabs or Afghanis.

Q: Where any Arabs or Afghanis nearby?

A:

> O > QO 2 QO

Q

There were no Arabs or Afghanis in the place we stayed, but further down inthe
village there were Afghani houses.

. What country are you from?

. Turkigtan.

. Where there only Uighur people at thetraining camp?
: Yes. Only Uighur people a the camp.

- How did you find out about the training camp?

. 1 didn't know it was acamp. | heard there were Uighur people there. That isthe

resson | went there.

- If | understand you correctly, you left your country to go to PakistarvAfghanistan for

training. How did you find out there was training at this particular camp?

. | went to Pakigtan to study, and get more education. | sudied for three years, but my

education did not improve. Then| heard there was aplace, aUighur state, in
Afghanistan. So | decided to go there to train, fight for my freedom, independence
for my country, and freedom for my own people. | wanted to give some kind of help
to my people, big or small. That iswhy | went to Afghanistan.

. Where did you study in Pekistan?

A; | havetold everything to interrogators. | don't think it is necessary to tell you about

this anymore. If it isimportant, | will tell.

. We have nat seen the information that you have given interrogetors. That iswhy we

may be asking you some of the same questions, so | gpologize for that. So, in order
for us to make a good decision, we need to have this information.

A: That is not a problem. It's okay.

Q:

Where did you study in Pekistan?
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A: Lahore
Q: Weasthat acollege?
A: Ingtitute, atechnica school.

Q: While you were in the mountains, did you have to fight againg the U.S. or Northern
Alliance or any of the codition partners?

A: No, | was not involved in any of the fighting againgt the U.S. or Northern Alliance. |
never saw any U.S. soldiers or people in Afghanistan, or Northern Alliance forces.
Thefirst time | say Americans were when they turned usinto the U.S. forces. In
Kandahar, | saw U.S. soldiers. Inthe past, | heard of Americans, but | did not know
that Americans were white, black, yellow. That wasthefirst time | saw them.

Q: What was the name of the village you stayed in near the camp? You sad it was not
the ToraBoraMountains, but it was avillage.

A: | can't remember. | forgot. It was adifferent name. Itis hard to remember the name.
| was hard to pronounce. It was adifficult name.

Q: Earlier you said it was your intention to receive additiona education and training. Do
you fed like you received enough education in Pakistan and in Afghanistan &t the
camp?

A: Afghanistan or Pekistan?

Q: In Pakistan you said you were attending the ingtitute or technica school. You were
there for three years. So did you complete the training that you needed while you
werethere?

A: | didn't have any education when | was at home. Then | went to Pakistan and
Afghanigan. That school wasfive years, but | dropped out after three years. 1t was
redlly hard and | had to study redly hard. | had to memorize al kinds of things
because | did not have abasic educationinthe past. | could not get my education
level up to go back to my country and teach my people language skills. 1 could not
do that Then | dropped out.

Q: Then you went to Afghanistan to learn military training?

A: | heard there were Uighur people in Afghanistan, so | decided to go over there and get
any training | could and try to help my country and my people.

Tribunal President had no morequestions.
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Detainee; Thank you.

Tribunal President: Do you speak English?

Detainee A littlebit

The Tribunal President beginstheclosing remarksoj“the Tribunal session. Upon
advising the Detaineethat if the Tribunal deter minesthat he should not beclassified as
an enemy combatant, the Detainee shall berel eased to hishome country assoon as
arrangementsaremade. The Detai nee advisesthe Tribunal that he does not want to go
back to hishome county. The President statesthat will be documented, and asksthe
Detaineeif thereisany particular place hewould want to go. The Detainee stateshe
doesnot havea particular place, but hewould tiketo goto a country wherethereisnot
any Chineseinfluence, lite Tribunal President confirms hisstatement. The Detainee
statesthat if heissent to Central Asia, Pakistan, Afghanistan, or other places, Chinahas
astronginfluence. If heissent to one of those countriestoday, tomorrow hewill be sent
backtoChina. The detainee noted it would be the same case ifhewere sentto the
Middle East.

TheTribunal President advisesthe Detaineethat If the Tribunal confirmshisstatusasan
enemy combatant, heisencouraged to contact his/amity assoon aspossible. The
Detainee asksif heisfound to be an enemy combatant, will hebeableto contact his
family? The Tribunal President informsthe Detaineethat if heisfound to bean enemy
combatant, therewilt beanother board similar to thisone. The Detaineewill havethe
opportunityto call hisfamily or anyoneelseto assist with the Administrative Review
Board The Tribunal President al so statesthat amilitary officer will beassignedto
assistinthe Administrative Review Boar dprocess. The Detainee asksif hewiU have
another Personal Representative and the President statesthat iscorrect

XtITrHENTICATtOH

| certify the material contained in thistranscript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribunal President
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Summarized Unsworn Detainee Statement/ Summarized Response to Questions by
Personal Representative

The Detainee stated he would like to answer the evidence. The Detainee knows what
he did and will admit to the Tribunal the things he did; however, if he did not do
some of the things, he would like to explain himsalf to the Tribunal.

The Persona Representative assisted the Detainee in his statement by reading, line
by line, the Unclassified Summary to him.

Q. The Detainee was associated with Al Qaida and admits going to Afghanistan
tojoin ajihad against Hindus.

A. The Detainee stated he never said he had any association or links with Al
Qaida and yes, he went to Afghanistan for jihad.

Q. That he was recruited by Jamaat-Mslami Organization to join thejihad.
A. The Detainee states that istrue.

Q. That he received training at a camp outside Konduz, which consisted of
physical training, long marches, and AK-47 instructions.

A. The Detainee states he wasn't at a camp, but at a place with a group of tents.
There were 2 or 3 other places with these groups of tents outside of Konduz.
They did run a couple times a day and they aso showed him how to fire the
Kaashnikov AK-47.

Q. Do you want to make a comment on whether there are long marches?
A. The Detainee stated he did not receive any training on long marches.

Q. Didyou engage in hostilities against the United States or it's Coalition
partners? The first was that you traveled to Dashtearche, Afghanistan with
other fighters and you were armed with a Kaashnikov rifle and 1 magazine.

A. The Detainee stated he did not fight against the U.S. or its codition partners
and he did not see them when he went to fight jihad. He stated that he did go
to fight, but never had the chance. He was there for 15 days and did have
training on the Kalashnikov.

Q. He was with other fighters and may have some comments on the others he
was with.
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A. The Detainee stated he did have 40 other people with him in Afghanistan, but
did not know any of them. He does not know how they were trained, but
they were against somebody.

Q. And during that time, he was armed with a Kaashnikov and 1 magazine.
Does he have any comments about whether that's true? Whether there was a
magazine and a Kaashnikov?

A. The Detainee stated yes, he had a Kalashnikov AK-47 and 1 magazine with
him.

Q. Admitsto goingto the front lines with 40 other fighters in the command of
Sultan?

A. The Detainee stated he went and stayed for 15 days and met Sultan twice. He
did not know he was the commander, but someone told him that he wasin
town. There were "inaudible" where they have fighting conditions, but there
was no chance to fight anybody. After that, they came back.

Q. Did he have any comments on whether he went to the area and met Sultan,
when those were, the order those were in?

A. The Detainee stated that he did come, he was with other people, but he does

not know why Sultan was there. Detainee never saw any fighting, so he does
not know why he was there.

Q. That hefled his position in Dashtearche and was amost immediately
captured near Konduz?

A. The Detainee stated that istrue.

Q. Did he have any comments on whether he knows for sure where the location
of Konduz is?

A. The Detainee stated he did not know where he got captured; he doesn't know
how far it was from Konduz. The Village he was captured in was Moullah.

Q. Persona Representative stated that was everything they had gone over in the
notes.

Summarized Answers to Questions by Tribunal Members

Q. The evidence given to us indicates that you originaly went there to fight
Hindus. Isthat true?

A. That'strue.
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Q

A.
Q

A.
Q.
A.

O r» O r O

>

When did you first redlize there were no Hindus in Afghanistan to fight
against?

The Detainee stated he found out when he was captured.

Did you redlize a any time that you were actually fighting against Afghanis?

No.

Have you ever fought against Hindus in Kashmir?

No.

. Doyou live near Kashmir?

. The Detainee stated no, he lived in Pakistan and Kashmir is on the other

sde.

. But where he livesin Pakistan, is that close to the Kashmir region?
. The Detainee stated he lived close to Karachi, which was too far.

. You are familiar, obvioudy, with the conflict between the Hindus and

Mudimsin Kashmir?

. Ye&s

. Did you believe when you went on jihad that you were to be fighting the same

type of Hindu battle that existed in Kashmir?

. The Detainee stated he didn't know. They tricked him. They said he was

going to fight Hindus and he went with them. The Detainee doesn't know if
they are the same kind of people or different.

. The evidence that was given to us says that there were times you heard

gunfire coming toward you. Do you remember that?

A. The Detainee asked what kind of gunfire the Tribunal Member was talking

about.

. The Member stated it did not say, but it is presumed it was from the

Northern Alliance.

. The Detainee stated they sometimes heard firing in the place he stayed for 15

days, but it was far from his location.

. It says al'so, he mentioned that his group did not have permission to fight

back against the Northern Alliance. |s that true?

. The Detainee stated he was told to stay there and not to fire back.
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Q. Atthetime, where did you think the gunfire was coming from?

A. The Detainee stated it was his first time there, so he did not know where it
was coming from. He is not familiar with the area.

No further questions.

Summarized Unsworn Detainee Statement continued

The Detainee stated he needed to know who put in hisfile that he was associated

with Al Qaida, and that he went to fight against the United States and its Coalition
forces. He never fought, and never went to fight against the U.S. or its Coalition
forces.

The Recorder stated it was part of the government evidence against him.

The Detainee stated he never fought against U.S. or its Coalition forces, so how
would they decide that if he never went. If he knew who said that, he could answer
them, but if he doesn't know, how will the Tribunal review this?

The Recorder stated the evidence against the detainee was gathered from interviews
with the Detainee through various investigators.

The Detainee stated he never said that to any of his interrogators, and they might
have recordings, since they had them every time they talked to him. He personally
never said that to anyone and they can check that.

The Tribunal President informed the Detainee that the decision would be based
upon all of the evidence presented, including the Detainee's statement.

Summarized Answersto Questions by Tribunal Members, continued

Q. You were part of the Jamat-I-Islami organization?

A. The Detainee stated he was never part of the organization. He was invited to
go fight with them, and he accepted. He did not know any of the people
personally.

Q. Do you know of any relationship between Jamaat-I-Islami and Al Qaida?

A. The Detainee stated he had no information about that.

Q. When you were captured, you were captured by an Uzbek named Moman, is
that true?

A. The Detainee stated it has been a long time and he forgot the name of the
person who captured him.
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Q. Wasthe person an Uzbek?

A. Yes.

Q. Do you know whom this Uzbek was lighting for?

A. The Detainee gated be had no information.

Q. Doyou know if the Uzbek was part of the Northern Alliance?

A. The Detainee gated he had no information about who they wer e, who they were
fighting for or whom they wer efighting with, but they captured him and hewas

with them for 2 months. Therewer e other people fiom Pakigan with him when he
was captured.

AUTHENTICATION

| certify thematerial contained in thistranscript isa true and accurate summary of the
*'f" Ay given during the proceedings.

Colond, U.S. MarineCorps
Tribunal Presdent
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ftfIUHHITtiiffl | fawom Statement on Behalf of PAfaff

Detainee admitsto being on the front linesin Afghanistan for 3 days. Detainee recaived
wegponstodmng in fee Makk Center in Kabul & Al Farouq in Kandahar. Detainee was
captured near Mazar-e Sharif whilefighting insde Jenlri Castle againg the Northern
Alliance, but not the United States.

Detainee was nat driving arocket launcher mounted truck in combet againgt the Northern
Alliance, he was driving afood supply vehicle,

He was injued and fanted while fighting indde JBki Cedle tf Had
been carrying aKaldnikov rifle but does know what heppened to it

Detanesis concarned about the satus of hismedicd careif heisrdessed.

AUTHENTICATION

1 certify the materid contained in thistrarscrirrtU atrue and accurate summeary of

Tribund Presdent
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Summarized Unsworn Detainee Statement

The Persond Representative provided the following statement on behdf of the Detainee:

Regarding the unclassfied summary, paragraph 3.a.l, [The Detainee stated it was his
duty to fight for Jihad.]

Detainee admitted it was his duty to fight Jhad since hisiinitia capture and continues to
admit to that today. He saysitisal Mudims responghility to fight for Jhad when
cdled upon by aMudim government (in this case, and at that time, it wasthe Taliban).

Paragraph 3.a.2, [The Detainee has persond knowledge of d Qada operativesin
Afghanidan.]

Detainee admits he saw some key (d Qaida) figures. In many instances it was anormd
part of the processes and places in Afghanistan. He saw Usama Bin Laden and Abu
Hatat (phonetic) from adistance. He had dso mentioned to interrogators other people he
had seen in various areas. He volunteered to fight for the Jhad, and was put in positions
inwhich he carried arms.

Paragraph 3.a.3, [The Detainee began histrave to Afghanistan in September 2001 ]
Detainee admitted he traveled to Afghanistan in September (Idamic Year) 1421H (2000).

Paragraph 3.a4, [The Detaineg's travels took him form Jordan to Damascus, Syria; then
to Tehran, Iran before reaching Kandahar and Kabul, Afghanistan)]

Detainee admitted thisistrue.

Paragraph 3.a.5, [The Detainee dayed at a guesthouse in Kabul where he relinquished his
passport and belongings before leaving for the front linesto fight.]

Detainee admits he met with someone who took him to Kandahar, where he attended
school for Jhad. He then proceeded to Kabul to be with and see other Arabs and to stay
at the guesthouse. Detainee said there were severd people a the guesthouse. He had put
his papers and passport in a safe place prior to going toward the fighting lines.

Paragraph 3.a.6, [The Detainee was identified as having the dias Abu Anas]
Detainee admitted in Afghanistan his name was Abu Anas.

Paragraph 3.a7, [The Detainee was identified as the person responsible for providing a
movie that provided dl the details on how the USS Cole was attacked and the explosives
that wereused.] Paragraph 3.a.8, [The Detainee was identified as Abu Anas, a person
responsible for providing a movie regarding the 11 September 2001 attacks.]
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Detainee stated he had not completed middle school. Although his name was Abu Anas,
there was another individual with the same name. Detainee believes it wasthe other
individual who madethe movies of those activities.

Paragraph 3.b. 1, [The Detaineewastrained in the Saudi Arabian Army on the anti-tank
weapons, artillery, and light weapons)]

Detainee admitted hewasin the Saudi Arabian Army for nine yearsand four months.
Americanstrained him during periods of his service with the Saudi Arabian Army. He
|eft the Army approximately six months before going to Afghanistan.

Paragraph 3.b.2, [The Detaineefought in Torn Bora,]

Detainee sated hewasin the ToraBoraregion at therear of thefighting lines. He had to
gothrough ToraBorain order to get to Pakistan. Detainee wastold there were a number
of Arabsin ToraBora; hisintent wasto meet up with that group.

Paragraph 3.b3 [The Detainee admitsto carrying an AK-47 whileretreating from
Balghraim, Afghanistan.] Paragraph 3.b.4 [The Detainee surrendered to the Pakigtani
Police.

Detainee admitted he carried a weapon. He said anyone who had to move into the front
linefor information or travelswasissued aweapon for that purpose.

Detainee said had hisdesire been to fight and kill Americans, he could have done mat
while he was side by side with them in Saudi Arabia. Hisintent wasto go and fight for a
causethat he believed in asa Mudlim toward Jihad, not to go and fight against the
Americans.

AOTBENTTCATIQH

| certify the material contained in thistranscript isatrue and accurate summary of the
testimony given during the pr--«edings.

Colonel, U.S. Marine Corps
Tribunal President
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Summarized Unswor n Detainee Statement

The Tribunal President read the hearing instructionsto the Detainee. The Detainee
confirmed that he under stood the process.

Tribund President: Mohammed Ahmed, do you understand this process?
Detainee: (responded by nodding head) Yes.

Tribuna Presdent: Do you have any questions concerning the Tribuna process?
Detainee: (responded by shaking head) No.

Tribund President: Can you please respond by saying yes or no?

Detainee No (referring to the previous question).

The Personal Representative submitted the Detai nee Election form (Exhibit D-A) into
evidence.

Tribund President: | would like to make note that on the Detainee Election form, the
Persond Representative made the responses to the Undassfied Summary. Istha
correct?

Persond Representative: 'Y es, maam.

Tribuna President: Mohammed Ahmed, will these responses also be stated again during
the Tribuna?

Detainee: The Persona Representative will spesk about these.

Persond Representative: The summary of our interview notes are included in his
Detainee Election Form, but he has decided this morning that he would like to meake a
Satement.

Tribund President: Mohammed Ahmed, is that stisfactory to you?

Detainee Yes.

The Recorder submitted the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) tothe
Tribunal

The Recorder submitted Exhibit R-2 into evidence and gavea brief description of the
contentsof the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R~l).
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The Recorder confirmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and
requested a closed Tribunal session to present classified evidence,

Tribunal President: Mohammed Ahmed, you may now present any evidence you have to
the Tribunal, and you have the assistance of your Personal Representative in doing so.
Do you want to present information to this Tribunal?

Detainee: | do not wish to make a statement because there's no use in making a
statement or defending myself.

Tribunal President: Would you like the Personal Representative to review the
information that is on the Detainee Election Form? These are statements that you may
have made to him during an interview. These statements look like they are responses to
some of the allegations.

Detainee: | have many statements and evidence and information that | could present, but
there is no use in presenting them because you have classified information that | cannot
see or look at to defend myself against them. There is no point me saying anything.

Tribunal President: Mohammed Ahmed, this is an opportunity for you to respond to the
alegations that are being presented right now. We have not had the opportunity to look
at the classified information. This Tribunal is obligated to review dl of the evidence that
is presented to us; that includes any statements or responses that you may have to the
Unclassified Evidence.

Detainee: Some of the statements that | have presented are available with the Personal
Representative. Some of them are. If you have a closed classified session after this and
you wish to call me to answer those allegations, then | will.

Tribunal President to Personal Representative: Okay, then why don't we go through the
responses to some of these allegations or any statements that you may have seen, that you
may have received from Mohammed during an interview.

Detainee: | can't respond to alegations like this. You have to give me al of the
allegations that you have. | need to see everything that you have against me, so that | am
able to answer al of them.

Tribunal President: Personal Representative, with your assistance in going through the
allegations on the Unclassified Summary, and then Mohammed, you can respond to each
of those alegationsif you wish to do so.

3. L The detainee traveled to Afghanistan in March 2001 to fight the Jihad.
Detainee: | don't have any response.
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3.2.. The detainee stayed at Taliban safe houses.

Detainee: | don't have any response.

3.3. The detainee's travel to Afghanistan was arranged by the Taliban.
Detainee: | don't have any response.

3.4. The detainee stayed at the Taliban embassy in Pakistan.

Detainee: | don't have any response.

3.5. The detainee was issued a Kalashnikov at the "AMR" center.
Detainee: | don't have any response.

3.6. The detainee was a guard at the "AMR " center for the Taliban.
Detainee: | don't have any response.

5.7. The detainee was in Afghanistan during the U.S. bombing campaign.
Detainee: | don't have any response.

3.8. The detainee fled to the Tora Bora Mountains in December 2001.
Detainee: |1 don't have any response.

3.9. The detainee, along with a large group of Arabs who had fled Afghanistan, was
arrested by thepolice in Pakistan.

Detainee: | don't have any response.

Tribunal President: Mohammed Ahmed, would you like to add anything to the
comments or the allegations that were read?

Detainee: Add what evidence?
Tribunal President: Any other comments or evidence or any explanationto...

Detainee: Like | sad, | do have statements and information and evidence. But, if thereis
classified information that | cannot see, then there is no use.
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Tribund Presdent: That is correct, there is classfied evidence that you are not able to
see. But, thisisyour opportunity to make a statement based on the dlegations that were
presented to you during your interview. If you choose not to make any comments, then
wewill go on with the Tribuna process.

Detainee: | don't have anything, but the Persond Representative has some statements, if
he would like to present them.

Tribuna President: Persona Representative, would you present the statements that were
on the Detainee Election Form?

Persond Representative: Yes maam. | did want to just say that during our interviews,
Mohammed Al Asadi had been very cooperative and | think he exhibited very good
behavior during those interviews. He explained that he had never fought againgt the U.S,,
but that he was with the Taiban before they fought against the U.S. or the Northern
Alliance. He believed that one point of evidence for him would be to confirm that the
dates of histravels would show that he had traveled from Y emen gpproximately four

months prior to September 11™. From Yemen to Pakistan. That'sthat | would liketo
add.

Tribuna President: Persona Representative, do you have any questions for the
Detainee?

Persona Representative: No, maam, | do not.

Tribuna President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: No, maam.

Tribund Presdent: Do any Tribuna members have any questions for the Detainee?
Tribuna Member: Yes, maam. How did you get from Yemen to Pakistan?
Detainee: | don't have any responses to any questions.

Tribund Member: | have one question for the Persond Representative. When you were
going through, there was one additiona thing on the Exhibit D-A that you didn't read and
| just wanted to confirm that Statemen.

Persond Representative: Yessir. | would like to add that with regard to the Unclassified
Evidence in bullet sx, Mohammed did mention that he was not aguard a the AMR
camp, but that he was just one of the people who was there waiting.

Tribund Member: You mentioned that he said, "confirm that dates of his travel from
Y emen to Pekistan, four months prior to 9/11." Did he suggest how we confirm that?
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Persond Representative: Yes, ar. If | recdl from my notes, he suggested that we get his
passport, but it was not on file for his case.

Tribunal Member: Did hetdl you that he had his passport when he arrived here?
Persond Representative: No, gr.

Tribuna President: Mohammed Ahmed, can you tell me what the AMR camp was?
Detainee: | darified it to the Persond Representative.

Tribuna Presdent: Persond Representative, did he darify wha the AMR camp was?
What kind of camp it was?

Persond Representative: We brought up the question regarding the AMR camp and we
were told by way of the trandator that it was Omer not AMR. That was the extent to our
discussions, | did not ask him about the camp.

Tribund Presdent: | understand.

Tribuna President: Was it your impression, Persond Representetive, that there was a
misspdling?

Persond Representative: 1tis my impression that it was apronunciation or spelling issue,
but in conferring with the Recorder, we were never able to pin down specificaly what the
difference was.

Tribuna President: Any other Tribuna Members have any other questions?

Tribuna Member: Again, for the Persond Representative. Going back to the question
one of other Tribuna Members mentioned. Did the Detainee ask you to or ask usto
obtain his passport as a document to be presented to the Tribund?

Persond Representative: Sir, he brought the fact that he believed the dates in the
passport would confirm that he had traveled to Pakistan before September 117, So, |
went to the areathat holds the property, but they did not have arecord of his passport.

Tribuna Member: Did he suggest that we should have his passport, or did he say it
might be some place dse? Did he give any idea of where the passport was?

Persond Representative: No Sir. That was the extent of our discussion.

The Tribunal President confirmed that the Personal Representative had no further
evidenceor previously approved witnessesto present tothe Tribunal.
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TheTribunal President explained tikeremainder of ike Tribunal processtothe
Detaineeend adjourned the open session.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript isatri« and awuwte summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribunal President
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Summarized Detainee Statement

Tribuna Presdent: Do you underdand the CSRT process?
Detainee: Some | understood, some | did not.
Tribuna President: What part do you not understand?

Detai nee | undergand what we have tdked about, but | don't understand what is
coming.

Tribuna President: Anytime you have questions about wheat is happening please ask.
Detainee: Fine.

[After the Recorder finished reading the summary of the unclassfied summary the
Detainee wanted to ask a question.]

Detainee: Referencing some of the alegations. Allegation number eeven, | want to
caify that about me being paid.

Tribunal Presdent: This processwill dlow you to make statements alittle |ater in the
Tribund.

[The President continued with the Tribuna script]

Tribund President: Do you wish to make a statement to this Tribunal ?

Detainee: | would liketo go over these points and then | will give you a statement
Tribuna Presdent: Would you like to make your statement under oath?

Detainee: No.

Tribuna President: Y ou may proceed.

[The detainee asked for and was handed atrandated copy of the unclassified summary to
comment from.]

Detainee Do | need to read dl of this?

Tribund Presdent: Y ou may comment on each point without having to reaed it, we have
acopy.

Detainee: Do you want meto read each point?
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Tribuna President: No you don't have to read each point it has aready been read.
Trandator: He wantsme to explain apoint to him.
Tribuna President: 1 would like youto reed that statement to us and we can help explain.
Detainee: | am referring back to number eeven.

Tribuna President: For the record number evenis: 3.al 1. (The detainee traveled and
worked as apaid employee of the Jamaat Al Tablighi.)

Detainee: Do you want meto explain it?

Tribuna Presdent: Yes.

Trandator: Hewantsmeto explainit to him.
Tribund Member: Explain what?

Tribuna President: What does he not understand?

Detainee: | don't know what you mean, when it says | went there and got paid. Does
this mean that they were paying me money?

Tribund President: Yes.

Detainee: Y ou mean that | was working for the Tablighi and they were paying me
money?

Tribuna President: That is whéat the evidence says.

[The detainee read eech of the points of the unclassified summary and commented on
esch.]

3 .a 1. (The detainee was convinced to go to Afghanistan and fight the non-believersin an
attempt to establish an Idamic date.)

Detainee: | went to Afghanistan because | was an immigrant there and residing there.

3.a2. (The detainee was smuggled from Libyato Egypt with 1,000 United States dollars
in his personal possession and then flew to Saudi Arabia, then to Karachi, Pakistan and
then to Peshawar, Pakistan, Staying one year, and then drove to Jaldabad, Afghanistan.)

Detainee: | Ieft Libyaand went to Egypt with $7,000.00. Then | went to Saudi Arabia
and then to Karachi, Pakistan and then to Peshawar. | was not there for ayear; it was
only afew days.
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3.a3. (The detainee Sated he flew from Y emen to Jeddah, Saudi Arabia, then to Mecca,
Saudi Arabiaand back to Jeddah, and then flew to Karachi, Pakistan, and then to
Peshawar, Pakistan, and then drove to Jdaabad, Afghanigan.)

Detainee: | have a problem with the Libyan government and it isalong story. | told
them | was Y emeni during the interrogation, but | am from Libya. My first statement
wasincorrect.

Tribuna President: Your first satement to us or to the interrogators in Libya?

Detainee: The interrogators.

3.a4. (The detainee stated he had about 2,700 United States dollars. 1,500 Saudi Arabian
Rivals, and an unknown amount of Pakistani money when he left Y emen.)

Detainee: | had the dollars and the Saudi Rivals; the only thing wrong with this statement
isthat | never left Y emen.

3.a5. (The detainee sated he originaly lied about his true name and nationaity. He is
from Libyanot Yemen.)

Detainee: |scorrect.

3.a6. (The detainee reportedly had been in Afghanistan since the Jihad.)
Detainee: Thisisinaccurate.

Tribuna Presdent: What is not correct?

Detainee: Thewholething. Since the Jihad that is not accurate.

3.a7, (The detainee reportedly was seen just before 11 September 2001, in Jala abad,
Afghanigan in the Arab complex.)

Detainee Thisis not correct.

3.a8. (The detainee was in possession of awriswatch, the type used in improvised
explosve device bombings linked to Al-Qaidaand radicad Idamic terrorists.)

Detainee: | had awristwatch but it had nothing to do with explosives.

3.29. (The detainee stated that he was a member of the Al-Jamiaa Al Tablighi for two
years, while he was in Afghanigan and Pakistan.)

Detainee. Thisis accurate.
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3.al0. (The detainee worked a few missions, which were forty days long, for Al-Jamiaa
Al Tablighi throughout the Afghanistan and Pakistan region.)

Detainee Thisisaso correct.

3.al 1. (The detainee traveled and worked as a paid employee of the Jamaat Al
Tablighi.)

Detainee: Thisisinaccurate.

3.al2. (Jamaat Al Tablighi, aPakistani based Idamic missonary organizationis being
used as a cover to mask travel and activities of terrorist including members of Al-Qaida.)

Detainee: Thisisinaccurate.

3a 13. (The detainee is reportedly a member of the Libyan Idamic Figbting Group,
LIFG.)

Detainee: Thisisinaccurate.

3.al4. (The Libyan Idamic Fighting Group, alisted terrorist organization with black
market contacts, reportedly is used by Al-Qaidato obtain travel documents.)

Detainee: Thisoneisdsoincorrect. Canyou explainthis oneto me?
Tribund President: What part do you not understand?

Detainee: What do you mean when you are talking about agroup? Do you mean thét |
was working with them?

Tribuna President: Thisis astatement about the Libyan Idamic Fighting Group, not you
the group. Thisis a satement about the group.

Detainee Why isitinmy file?

Tribuna President: The previous statement, number thirteen...

Detainee: Put it with number thirteen, why do you have another bullet there?
Tribund President: It isthe organization process.

Detainee: Number fourteen is incorrect. | never worked.with them or had any
connection with them.
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3 .a 15. (The detainee was arrested in Pakistan with 1,800 U.S. Dollars, 1,500 Saudi
Arabian Rivas, and an unknown amount of Afghan and Pakistan money in his
possession.)
Detainee: Thisisaccurate.

3.a 16. (The detainee stated the money, which was captured during his arrest, dl came
fromasourcein Europe.)

Detainee: Thisisaccurate also.

Tribuna President: Does this conclude your statement?

Detainee: Yes.

Tribund Presdent: Persond Representative do you have any questions for the detainee?

Persond Representative: Just one question.

Summarized Answers in Response to Questions bv the Personal Representative

Q.  Youmentioned you had a problem with the Libyan government; can you describe
the nature of the problem?

A. The Libyan government used to capture the Mudims and because of that 1 went to
Afghanigan.

Q. When you talk about the Mudim people do you mean because of the religion?
A. What is the difference between Mudim and religion?

Q. Do you meen that you were persecuted because of your religion?

A. Yes.

Tribunal Presdent: Recorder do you have any questions for the detainee?

Recorder: No sr.

Summarized Answers in Response to Quetions by the Tribunal Members

Q. Inreferenceto point ten, it Sates, the detainee worked afew missions, which
were forty days long, and you sad that was correct. | would like to know what
the missonswere? Can you explain what you did for forty days?
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A.  luseto sread theword ofgod tothe peoplethat werethere. To repent and to go
togod'sways.

Q. You said that memoney you had when you werearrested came from a source in
Europe. Do you know who that was? Where did that money come from?

A. | sad that point was inaccurate.

Q. So that point was inaccurate?

A. Yes.

Q. | have a quegtion on eleven. You said this was not accurate. The detainee
traveed and worked asa paid employee, areboth inaccurate, mat you didn't
trave and you didn't get paid?

A. Thewholething isincorrect

Q. The previous point, number ten, said you traveled on missions. Were the
missionsfor the Al-Jamia'agroup?

A. | don't undergand Arabic very well. | went out with the Tablighi organization. |
wastherefor forty days. We wer ereaching the people arid asking them to repent.
That'sall | did, what kind of missonsareyou talking about?

Q. Did mat organization pay you or just care for you, providing food and trave?

A. No.

Tribunal Presdent: Do you have any other evidenceto present tothis Tribunal?

Detainees No.

AUTHENTICATION

| certify thematerial contained in thistransxirrt isatrue and accurate ummary of the
testimony given during the proceedings.
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